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فريدون حسن

  خنده مستانه 
به بي بند و باري فوتبال

لازم به فرياد زدن يا تأييد پدر نبود؛ سال هاست كه همه خوب مي دانيم 
با چه قماشي سروكار داريم. پس نيازي نبود كه فردوسي پور رفتار زشت 
و قبيح يك پسر و خنده هاي زشت تر پدرش را رسانه اي كند تا حجت 

بر همه تمام شود. 
همه خوب مي دانيم كه اس��لاف اي��ن بازيكنان چگون��ه ملافه هاي 
اتاق شان را به هم گره زدند تا ش��بانه و دور از چشم مسئولان تيم از 
اتاق هايشان خارج شوند. همه خوب يادمان هست كه حتي اتوبوس 
تيم ملي هم از گزند آنها در امان نبود. چيزهاي ديگري را هم به ياد 
مي آوريم، اما اينكه پدر يك بازيكن از بي قيد و بندي پس��رش حرف 
بزند و بعد همراه او مجري برنامه خنده س��ر بدهد، رفتاری بود كه تا 
حالا نديده بوديم. اتفاقي كه البته باز هم هيچ بازخوردي نداش��ت و 
كك هيچ كس هم نگزيد، حتماً چون رامين رضاييان مثل حس��ين 
كنعاني زادگان و بقيه فوتباليست بوده، والا خوب مي دانيم كه اگر يك 
ورزشكار ديگر مرد يا زن در رشته اي ديگر چنين خطايي مرتكب شده 

بود و به آن مي خنديد، چگونه با او برخورد مي شد. 
بايد به فردوس��ي پور ايراد گرفت كه فس��اد فوتبالي جماعت را فرياد 
مي زند. البته نيازي به فرياد نيست، چراكه همه خوب مي دانيم با چه 
موجوداتي طرف هستيم؛ اينكه يك برنامه بسازي و به اسم »فان« بودن 
آن هرچه دلت مي خواهد را در آن بگنجاني و منتشر كني هنر نيست، 
هرچند كه بر اين باوريم هدفي پش��ت اين كار نهفته بود. سال هاست 
كه همه تصاوير اين بازيكن را با لباس هايي كه اغلب مردان حتي روي 
پوشيدن آنها را هم ندارند، مي بينيم و هميشه از خودمان مي پرسيم چرا 
بايد تيم ملي مان چنين بازيكناني داشته باشد. از پشت پرده هايشان هم 
خبر داشتيم، اما قرار به فرياد زدن نبود كه اگر بود سال ها قبل بايد تمام 

تخلفات ملي پوشان فوتبال را فرياد مي زديم. 
فردوسي پور رس��وايي چيزي را فرياد مي زند و مي خندد كه خيلي ها 
سال هاس��ت با خون دل خوردن آنه��ا را پنهان كرده ان��د. نيازي نبود 
درست پيش از آغاز جام ملت ها چنين حاشيه زشتي رو شود. حاشيه 
از تيمي كه خوب مي دانيم نبايد چندان به موفقيتش اميد بست، اما 
حداقل مي ش��د حفظ ظاهر كرد. حالا اما همان ظاه��ر تقريباً خوب 
هم از بين رفته اس��ت. براي ما مدت هاس��ت كه از بين رفته، اما شايد 
هنوز مي شد در گوش��ه و كنار آدم هايي را پيدا كرد كه در ميان تمام 
گرفتاري هاي ريز و درشت خود اميدي هم به فوتبال و فوتبالي جماعت 
داشته باش��ند. اميدي كه فردوسي پور با قبح ش��كني بي اخلاقي هاي 

فوتبالي ها از آنها گرفت. 
فردوسي پور باعث شد حالا تمام نگاه ها به تيم ملي فوتبال عوض شود. 
تيمي كه قرار اس��ت با جمعي از بازيكن بي اخلاق و بي قيد و بند برود و 
مقابل قدرت هاي آسيا براي قهرماني قاره بازي كند. تيمي كه هرچند 
چهره هاي محجوب هم در آن ديده مي ش��وند، اما چه كسي است كه 
نداند چنين چهره هايي در فوتبال ايران اصلًا ديده نمي ش��وند و حتي 
فوتبال با تمام توان آنها را بيرون مي كند. راستي چرا فردوسي پور براي 

استقبال از جام ملت ها سراغ يكي از اين بازيكنان نرفت؟! 
خنده هاي پدر رامي��ن رضاييان در خصوص بي قيد و بندي پس��رش، 
اوج اضمحلال اخلاقي فوتبال ايران اس��ت. راس��تي اين را هم خوب 
به ياد داريم كه در فوتبال حرفه اي دنيا ب��ا اين بي بند و باري ها چگونه 
برخورد مي كنند، نمون��ه اش كريم بنزما و جان ت��ري، ولي آنها عادل 
فردوسي پوری نداش��تند كه به كار زشت ش��ان بخندد و خيلي راحت 

كنار گذاشته شدند. 

16 فدراسيون سهميه المپيك خواهند گرفت

 اعزام كاروان جمع وجور
 به پاريس

سي و يكمين جلس��ه هيئت اجرايي كميته  ملي المپيك با حضور تمامی 
اعضا برگزار ش��د، اما تعيين پاداش  مدال آوران بازي هاي پاريس 2024 به 
جلسه بعدي موكول شد. دبيركل كميته  ملي المپيك مصوبات جلسه هيئت 
اجرايي را خيلي سريع برای خبرنگاران توضيح داد، چراكه مجبور بود به جاي 
خسروي وفا، رئيس كميته در مجمع عمومي كميته  ملي پارالمپيك شركت 
كند! مناف هاشمي تأكيد كرد اهم موضوعات مطرح شده در نشست ديروز 
در خصوص بازي هاي المپيك بود: »بايد يك جلسه فوق العاده برگزار كنيم، 
چراكه نتوانستيم دو موضوع مهم را بررسي كنيم. همچنين گزارش مفصلي 
را در خصوص كاروانمان در پاريس ارائه و اقدامات و جلسات سه ماه اخير را 
گزارش داديم. كسب س��هميه هاي پاريس از ۹ ماه پيش شروع شده است. 
بالغ بر 200 كشور در اين رويداد حضور دارند و ۳2 رشته ورزشي خواهيم 
داشت. با پيش بيني هاي صورت گرفته، احتمالاً ۱۶ فدراسيون كسب سهميه 
كنند.« دبيركل كميته در ادامه درباره حمايت از فدراسيون ها و دشواري هاي 
كسب سهميه گفت: »بسته حمايتي، پرداخت هاي بودجه اي و حمايت هاي 
خاص از اعزام و اردوها از جمله مسائل مطرح شده در اين جلسه بود. رقابت 
س��نگيني براي گرفتن س��هميه و وايلدكارت بين كش��ورها وجود دارد و 
فدراسيون ها بايد بيشتر تلاش كنند. پيش بيني مركز نظارت اين است كه 
۱5 يا ۱۶ فدراسيون و ۳5 ورزشكار سهميه خواهند گرفت. اگر واليبال هم 
به سهميه برسد، ۱2 نفر به كاروان اضافه خواهد شد. به نظر مي رسد كاروان 

جمع و جور و كيفي تري را در پاريس داشته باشيم.«

برنز تيمي آسيا به تيراندازان ايران رسيددرخشش در زاگرب براي رسيدن به پاريس
موفقيت در مس��ابقات رنكينگ جهاني در زاگرب براي ملي پوشان 

كش��تي آزاد اهميت زيادي دارد، چراكه اين رقابت، حكم انتخابي       خبر
تيم ملي را هم دارد. مسابقات كشتي آزاد رنكينگ جهاني از امروز در پايتخت كرواسي آغاز مي شود 
و رحمان عموزاد و عباس ابراهيم زاده )۶5 كيلوگرم(، يونس امامي و حسين ابوذري )74 كيلوگرم(، 
محمد نخودي و عبدالله ش��يخ اعظمي )7۹ كيلوگ��رم(، هادي وفايي پ��ور )8۶ كيلوگرم(، كامران 
قاسم پور و اميرعلي آذرپيرا )۹7 كيلوگرم( و اميرحسين زارع و اميررضا معصومي )۱25 كيلوگرم( 

نمايندگان كشورمان هستند. 
طبق اعلام كادر فني، تكليف نفرات برخي از اوزان براي اعزام به بازي هاي پاريس 2024 در اين رويداد 
مشخص خواهد ش��د. وزن 74 كيلوگرم از جمله اين اوزان اس��ت و يونس امامي اصلي ترين مدعي 

پوشيدن دوبنده تيم ملي در المپيك محسوب مي شود.

تيم ملي تيراندازي ايران صاحب مدال برنز در قهرماني آس��يا ش��د. 
رقابت هاي قهرماني آس��يا در جاكارتا در جريان است و ملي پوشان       چهره

كشورمان اين بار در تفنگ ميكس موفق به كسب مدال برنز ش��دند. در اين ماده، دو تيم از ايران به 
سمت هدف شليك كردند كه تيم يك با تركيب فاطمه كرم زاده و اميرمحمد نكونام در دور مقدماتي 
در رتبه نهم قرار گرفت و از صعود به فينال بازماند، اما تيم دو با تركيب يلدا سليماني و پوريا نوروزيان 
با شكست تيم قزاقستان مقام سوم آسيا را به دست آورد. همچنين روز گذشته تيم ميكس تپانچه يك 
ايران با تركيب گلنوش سبقت اللهي و جواد فروغي نهم شد و تيم تپانچه ميكس دو نيز با تركيب هانيه 
رستميان و امير جوهري خود عنواني بهتر از دوازدهمي كسب نكرد. در روز اول مسابقات تيم تپانچه 
مردان يك مدال نقره را تصاحب كرده بود. توزيع س��هميه بازي هاي المپيك حساسيت رقابت هاي 

قهرماني آسيا را دوچندان كرده است.

انتقاد برخي رؤساي 

شيوا نوروزي
  گزارش

فـدراسيـون هـا 
عمـومي  مجمـع 
كميته  ملـي پارالمپيـك را تحت تأثير قرار 
داد. بيست و ســومين مجمــع عمـومـي 
كميته  ملي پارالمپيك روز گذشته با حضـور 
وزير ورزش، غفـور كارگري رئيـس كميته 
 ملــي پارالمپيك، محمـد پولادگر معـاون 
وزيـر، مناف هاشـمي دبيركل كميتـه  ملـي 
المپيك و ديگر اعضاي مجمع برگـزار شـد. 
در ش��رايطي كه كاروان فرزن��دان اي��ران در 
بازي هاي پاراآسيايي هانگژو با نايب قهرماني در 
قاره كهن نتيجه تاريخي را رقم زدند، چند تن از 
رؤساي فدراسيون هاي حاضر در مجمع از عدم 
رسيدگي كميته گلايه كردند و خواهان بازگشت 
رشته هايشان به فدراسيون جانبازان و توان يابان 
شدند. انتقادهاي مطرح شده باعث شد كيومرث 
هاش��مي، وزير ورزش وعده آسيب شناسي اين 

موضوع را بدهد. 
   انتقاد رؤساي فدراسيون ها

در مجمع عمومي گزارش��ي از عملكرد يك ساله 
كميته  ملي پارالمپيك ارائه ش��د. در اين گزارش 
به اع��زام كيف��ي كاروان 2۱0 نفره ب��ه هانگژو، 
كس��ب ۱۳۳ مدال رنگارن��گ و دومي در آس��يا 
اشاره ش��د. بحث اصلي زماني ش��روع شد كه دو 
رئيس فدراس��يون عملكرد كميته  پارالمپيك در 
قبال رشته هاي جدا شده از فدراسيون جانبازان 
و توان ياب��ان را به چالش كش��يدند. جدايي چند 
رشته از فدراس��يون جانبازان و س��پردن آنها به 
فدراس��يون هاي تخصص��ي پروژه اي اس��ت كه 
چند س��ال پيش كلي��د خ��ورده و در اين مدت 
عدم رس��يدگي ، انتقادهاي زي��ادي را به همراه 

داشته است. 
دكتر عزي��زي، رئيس فدراس��يون تنيس از عدم 
حماي��ت بودجه اي كميت��ه  مل��ي پارالمپيك از 
پاراتنيس انتق��اد كرد. عزيزي اظهار داش��ت در 
صورت ادام��ه اين روند، رش��ته پاراتني��س را به 

فدراسيون جانبازان و توان يابان بازمي گرداند. 
در ادامه هادي ساعي، رئيس كميته  پارالمپيك را 
مورد خطاب قرار داد. رئيس فدراس��يون تكواندو 
مدعي شد غفور كارگري حتي جواب نامه هايش 
را نيز نمي دهد: »بخش فني، مربي��ان و ثبت نام 
تيم هاي پاراتكواندو برعهده فدراس��يون اس��ت، 
اما اعزام ه��ا و برگ��زاري اردوها را خ��ود كميته 
برگزار كند. پاداش هم نمي خواهي��م. تيم را رها 
مي كنيد و مسئوليتش را به ما مي دهيد. مصلحت 
ورزشكاران را ما بهتر از شما مي دانيم. از اين به بعد 
مسئوليتش با خودتان است. براي برگزاري جلسه 
وعده مي دهيد، اما جلس��ه را برگزار نمي كنيد!« 
همچنين ه��ادي رضايي يك��ي از اعضاي هيئت  
اجرايي كميت��ه  پارالمپيك و س��رمربي تيم ملي 

واليبال  نشس��ته ني��ز جدايي برخی رش��ته ها از 
فدراسيون جانبازان و توان يابان را يكي از عوامل 

عقب ماندگي اين رشته ها خواند. 
   من هم مخالف بودم!

غفور كارگري گلايه  رؤس��اي منتقد را پذيرفت. 
رئيس كميته  ملي پارالمپيك بر بررسي واگذاري 
رشته ها به فدراسيون هاي تخصصي تأكيد كرد: 
»من هم يك��ي از مخالفان اين ط��رح بودم و اين 
مسائل نياز به بررس��ي دارد. از اول هم روي اين 
بحث نظراتي داش��تم. در حال حاض��ر كه چند 
سالي اس��ت امر جداسازي رش��ته هاي ورزشي 
پارالمپيكي در چند رشته از فدراسيون جانبازان 
به فدراس��يون هاي مربوطه انجام ش��ده، تجربه 
خوبي به دس��ت آمده كه ادامه كار مثبت است يا 
بايد بازنگري كنيم. البته بحث الزامات بين المللي 
هم مطرح اس��ت، ولي مجامع بين المللي تقريباً 
اين كار را به فدراس��يون هاي خودش��ان واگذار 

كرده اند.«
   بودجه اندك

رئيس كميته   ملي پارالمپي��ك در ادامه از كمبود 
بودجه اين ح��وزه گفت: »در ش��رايط س��ختي 
مسئوليت پارالمپيك را برعهده گرفتيم و ورزش 
كشور دو سال در بلاتكليفي بسر مي برد. اين مسئله 
به حوزه پارالمپيك هم ضربه زد و وضعيت مان از 
جهت بودجه اصلًا خوب نبود. سال گذشته بودجه 
جاري ما، ۱۱۹ ميليارد بود و ۱۱۳ ميليارد دريافت 
كرديم . امسال با تلاش زياد اين رقم به 22۶ ميليارد 
رسيد، درحالي كه تنها براي بازي هاي پاراآسيايي 

هزينه مان ۳00 ميليارد بود!« 

كارگ��ري در خص��وص برنامه هاي آت��ي كميته 
پارالمپيك اظهار داش��ت: »مهم ترين مسابقات 
س��ال آينده بازي هاي پارالمپيك پاريس اس��ت 
و ش��رايط خوبي هم نداري��م. در پاريس راهبرد 
اصلي مان م��دال آوري با تمركز بر كس��ب مدال 
طلا و كيفي گرايي است. اين سياست در گذشته 
جواب داده اس��ت. همچنين بحث استعداديابي، 
توجه بيش��تر به اثرگذاري فعاليت هاي فرهنگي، 
حل چالش كمبود بودج��ه، تعيين رديف بودجه 
براي اح��داث آكادم��ي پارالمپي��ك و بازي هاي 
پارالمپيك پاريس و فع��ال كردن ورزش بانوان از 

جمله برنامه هاي ما در سال آينده خواهد بود.«
   تأكيد بر استقلال كاري كميته ها

كيومرث هاشمي، وزير ورزش در مجمع عمومي 
كميت��ه پارالمپيك به فرمايش��ات مق��ام معظم 
رهبري اش��اره كرد: »اين مس��ئولان هستند كه 
بايد از رهنمودهاي مقام معطم رهبري استفاده 
كنند. در ديدار رهبري با ورزش��كاران، شاه بيت 
كلام ايش��ان بحث ايران قوي و ورزش قوي بود. 
اين يك فرص��ت براي جامعه ورزش اس��ت. بايد 
از ظرفيت ه��اي ورزش در جه��ت اه��داف نظام 
استفاده كرد. ورزش فرصتي اس��ت تا خدمات و 
پيشرفت هاي كشورمان را به سمع و نظر جهانيان 
برسانيم.« وزير ورزش اعتقادي به ستاد بازي هاي 
آسيايي ندارد: »بايد اجازه داد كميته هاي المپيك 
و پارالمپيك هم مس��تقل وظايف ش��ان را انجام 
دهند. حمايت از اين دو كميته وظيفه وزارت است. 
قبلاً هم گفته ام اعتقادي به تشكيل ستاد بازي هاي 
آسيايي، پاراآسيايي و المپيك و پارالمپيك ندارم، 

چراكه وظايف مشخص است. براي حفظ استقلال 
مجموعه ها شأن قائل هستيم.«

   خبر خوش وزير
كيومرث هاشمي در نشست ديروز از هداياي ويژه 
مقام معظم رهبري به ورزش��كاران مدال آور خبر 
داد: »حضرت آقا هداياي��ي را براي 2۶0 مدال آور 
آس��يايي و پاراآس��يايي به وزارت ورزش ارسال 
كردند. اميدواريم اين هدايا را طي مراس��مي به 
مدال آوران اهدا كنيم. از محبت ايشان نسبت به 

جامعه ورزش تشكر ويژه دارم.« 
   حمايت كيفي گرايي

وزير ورزش ضمن حمايت از سياست كيفي گرايي 
از مسئولان حوزه پارالمپيك خواست گول دومي 
آسيا را نخورند: »بزرگ ترين رويداد سال آينده، 
بازي هاي المپيك و پارالمپيك است. حفظ رتبه 
دوم بازي هاي پاراآس��يايي مهم و بسيار سخت 
اس��ت. دوره بعدي بازي ها در ژاپن خواهد بود. 
از الان بايد تلاش كني��م و نبايد گول دومي مان 
در هانگژو را بخوريم. سياس��ت خوبي از سنوات 
گذشته اعمال شده و سياست كيفي گرايي بايد 
تقويت شود و ادامه يابد. از اين سياست حمايت 
مي كنم. وقتي مي گوييم كاروان كيفي، يعني از 
۱۶ رش��ته اعزامي به هانگژو در ۱5 رشته مدال 
گرفته ايم. همين سياست در پارالمپيك پاريس 
هم اجرا شود. از طرفي توجه بيشتر به رشته هاي 
پرمدال نيز بايد در نظر گرفته ش��ود. به عنوان 
مثال فلپس امريكايي در المپيك پكن هش��ت  
مدال طلا گرفت. اين مسئله بايد به عنوان يك 

اصل در دستور كار قرار گيرد.«

دنيا حيدري

اشرف رامين

قيصر فوتبال آلمان هم به خاطرات پيوست

 مرگ  بكن بائر 
پايان  يك دوران 

خبر شوكه كننده بود؛ جهان فوتبال بعد از پله، مارادونا و كرايف، حالا 
يكي ديگر از ستاره هاي بزرگ و تاريخي خود را هم از دست داده؛ قيصر 
فوتبال آلمان را. بهتري��ن مدافع تاريخ فوتبال كه از ۹ س��الگي پايش 
به فوتبال باز ش��د و نه تنها بازيكن و مربي كه مدي��ري نامدار هم بود. 
اسطوره اي كه در سن 78 سالگي چشم از جهان فرو بست، اما كيست 
كه نداند او نه در نخستين ماه سال 2024 كه سال 20۱5 زندگي اش 
به پايان رسيده بود، درست روزي كه پس��رش را از دست داد و هرگز 

نتوانست با اين واقعيت كنار بيايد. 
خبري كه دوشنبه ش��ب خانواده بكن  بائر منتشر كردند، آلمان ها را به 
ياد خاطرات شيرين  جام جهاني ۱۹۹0 ايتاليا انداخت كه با سكانداري 
او علاوه بر كسب جام قهرماني،  گرفتن انتقام از آرژانتين و هلند را براي 
ژرمن ها به دنبال داشت. انتقامي كه گرفتن آن تنها كار قيصر بود و بس. 
آلمان اما ساعت ۱7:۱2 دوشنبه رسماً به سوگ بكن بائر نشست، مردي 
كه سرانجام تسليم بيماري شد. انفاركتوس چشم، عمل قلب، به علاوه 
بيماري پاركينسون همراه با زوال عقل باعث شده بود فرانتس بكن بائر 

براي مدتي طولاني از افكار عمومي كناره گيري كند. 
  

خانواده بكن بائر از مردم خواستند اجازه دهند در سكوت عزاداري كنند، 
اما كارل هاين��س رومنيگه، رئيس باش��گاه بايرن مونيخ بعد از گرفتن 
موافقت اولي هوينس از برگزاري مراسم يادبود باشكوهي براي بكن بائر 
در ورزشگاه آليانس آره نا خبر داد و تأكيد كرد قصد دارد اداي احترامي 

در خور جايگاهش به او داشته باشد.
درگذش��ت بكن بائر واكنش هاي زيادي را به دنبال داش��ت. بسياري از 
چهره هاي سرشناس فوتبالي دنيا با انتشار تصويري از اسطوره آلمان به 
اين اتفاق تلخ واكنش نشان دادند و با خانواده و طرفداران او و همچنين 
تيم ملي آلمان و باشگاه بايرن مونيخ ابراز همدردي كردند. چفرين، رئيس 
يوفا دنياي فوتبال را سوگوار قيصر افسانه اي خواند. پلاتيني، قيصر را يك 
خالق خواند: »او نه تنها بازيكن بزرگي بود، بلكه كلاس، مهرباني، لبخند 
و جذابيت هم داشت. قهرمان اروپا در سال ۱۹84 كه مي خواست فوتبال 
مدرن را پياده كند، او واقعاً فردي استثنايي بود. بكن بائر يك خالق بود و 
يك س��ازمان دهنده، اما به عنوان يك مدافع مدرن. اولين بازيكني كه از 
عقب پاس هاي 40 متري مي داد. او گلزني را بل��د بود و ايده مدافع رو به 
جلو را خلق كرد. از نظر فني، او از زمان خودش جلوتر بود. بكن بائر فوتبال 
را از خط مياني شروع كرد، در س��ال ۱۹70 چند گل عالي به ثمر رساند 
و سپس به دفاع رفت و از پشت به بازي سازي در فوتبال ادامه داد. اما در 
مديريت درست مثل من خيلي محبوب نبود، چون وقتي شما كار سياسي 

و مديريتي انجام مي دهيد، مانند داخل زمين نيست.«
  

ناگلزمن،  سرمربي ژرمن ها از بكن بائر به عنوان بهترين فوتباليست تاريخ 
آلمان ياد كرد: »تفسير او از نقش ليبرو، بازي فوتبال را تغيير داد. اين 
نقش و دوس��تي  اش با توپ از او مردي آزاد و رهبر ساخت. او به عنوان 
يك فوتباليست و يك مربي عالي بود. سپاسگزارم و افتخار مي كنم كه 

توانستم او را بشناسم و هميشه از او به نيكي ياد خواهم كرد.«
ماتئوس اما مرگ بكن بائر را ضايعه اي بزرگ براي فوتبال آلمان خواند: »با 
اينكه مي دانستم حال فرانتس خوب نيست، اما اين خبر شوك عميقي بود. 
او يكي از بهترين ها به عنوان بازيكن و مربي بود. او خارج از زمين هم فردي 

فوق العاده بود، فردی با شخصيتي برجسته كه شهرتي جهاني داشت.«
باشگاه رئال نيز با انتشار پيام تس��ليت براي اسطوره مانشافت نوشت: 
»آسوده بخوابي«. مسي هم با انتشار يك استوري براي او آرزويي مشابه 
كرد. سركني دالگليش، اسطوره ليورپول هم با انتشار عكسي نوشت: 
»مفتخرم كه تصوير يكي از لحظاتم در كنار او جايي است كه فرانتس 

جايزه صدمين بازي ملي ام با پيراهن اسكاتلند را به من داد.«

باشـگاه الريان، سـاعت 18:30 دوشـنبه شب به 
وقت ايـران ميزبان نخسـتين تمرين شـاگردان 
قلعه نويي در قطر بود. تمريني پرنشاط كه نشان از 
انگيزه بالاي تيم ملي فوتبال ايران براي حضور در 
هجدهمين دوره جام  ملت هاي آسيا داشت، اما نكته 
جالب نخستين تمرين تيم ملي ، همراهي سرمربي 
با شاگردانش بود. در بخش ابتدايي، امير قلعه نويي 
براي بالا بردن روحيه و انگيزه شاگردانش پا به پاي 
آنها تمرين كرد و همين پا به توپ شـدن سرمربي 

نشاطی مضاعف را در بازيكنان ايجاد كرد.

»هوب��ره«، پرنده الماس��ي درخش��نده كوير، نماد مس��ابقات 
بين الملل��ي بدمينتون ج��ام فجر يزد ش��د. اي��ن رقابت ها كه 
سابقه ای ۳2 ساله دارد، از دوم تا پانزدهم بهمن ماه و همزمان با 
دهه فجر با حضور بيش از 200 ورزشكار از ۳0 كشور جهان در 

استان يزد برگزار مي شود. 
با توجه به اينكه مسابقات ورزشي قهرماني مي تواند بهترين فضا 
براي نشر و آگاهي رس��اني در ارتباط با اهميت توجه به مسئله 
حفاظت محيط زيست باش��د، در آيين رونمايي از پوستر سي و 
دومين دوره مس��ابقات بين المللي جام فجر، نم��اد اين دوره از 

مسابقات پرنده »هوبره« معرفي شد.

»هوبره« نماد بدمينتون جام فجر

مهسا جاور، ملي پوش روئينگ زنان ايران كه موفق به كسب دو مدال 
نقره در بازي هاي آسيايي هانگژو شده بود با دلخوري از بي توجهي 
مسئولان تأكيد كرد الان وقت آن است كه سراغ ما بيايند و ببينند چه 
كمبودهايي داريم: »اجازه نداديم مشكلات و كاستي ها سد راهمان 
شود. مي خواهم نخستين بانوي قايقراني باش��م كه در دو المپيك 
حضور داش��ته و هدفمان تاريخ سازي اس��ت، اما امروز به حمايت و 

حضور مسئولان نياز داريم، نه يك ماه مانده به مسابقات.«

حالا وقت حمايت از قايقراني است

 هداياي
 ويژه رهبري

به وزارت ورزش 
 جنجال جداسازي رسيد

 حمايت از اعزام كيفي

كوپا دل ری

هوادا

نخستين تمرين تيم ملي در قطر
قاب

خانه گنج زاده هم خيالي بود!
شعاري بودن حرف هاي 
ورزي��ر ورزش را مصاحبه 
س��جاد گن��ج زاده با تس��نيم 
تأييد مي كند. درحالي كه كيومرث 
هاشمي اين  روزها در هر مراسمي با وام 
گرفتن از صحبت هاي رهب��ري تأكيد دارد 
ورزش��كاران و قهرمان��ان نباي��د دغدغه مالي 
داشته  باش��ند، قهرمان كاراته المپيك توكيو 
از محقق نشدن وعده هاي مسئولين مي گويد: 
»تقريباً بعد از المپيك اين دومين مصاحبه اي 
است كه انجام مي دهم و صحبتي نكردم. سعي 
كردم اگ��ر چيزي درس��ت نيس��ت در فضاي 
مجازي عنوان كنم كه خيل��ي بابت آن اذيت 
شدم. در اين مدت در مورد قول هايي كه بعد از 
المپيك داده و انجام نشده واكنش نشان دادم. 
در مورد چيزي كه اس��توري گذاش��تم، ماه ها 
تلاش و پيگيري كردم و در نهايت هم واكنش 
نشان دادم. يك مسئول با قولي كه داده، چند 
ماه مرا عقب انداخته است. هر مسئولي كه بعد 

از المپيك به من رس��يد، قول داد و رسانه اي 
كرد، اما كاری انجام نداد. استاندار اسلامشهر 
به من قول خانه داد، اما خبري نشد. هر كسي 
از فاميل، همسايه و دوست و رفيق به ما رسيد 
بابت اين خانه تبري��ك گفت، در حالي كه اصلًا 

خانه اي در كار نبود و فق��ط در مصاحبه كليد 
خانه را به من دادند. دو سال است كه به دنبال 
آن خانه هس��تم و همچنان نيز پيگيرم. چند 
روز پيش با دفتر استانداري اسلامشهر تماس 
گرفتم كه به من وقت بدهند كه دفتر استاندار 

به من گفت بهتر اس��ت در اين خصوص نامه 
بنويس��م و همه مس��ائل را توضيح بدهم. يك 
مسئول قول مي دهد و ما ماه ها دنبال اين قول 
مي دويم و در نهايت متوجه مي شويم كه فيك 
بوده است. نزديك ۱0 قول بعد از المپيك داده 
شد كه هيچ كدام انجام نشده و اگر فقط يكي از 

آنها انجام مي شد، خوشحال مي شدم.«
گنج زاده اما نخس��تين قهرم��ان و مدال آوري 
نيس��ت كه با خلف وع��ده مس��ئولان مواجه 
مي شود و اين داس��تان پيشتر از سوی سهراب 
مرادي)وزنه ب��ردار( ه��م روايت ش��ده بود. در 
كمال تأسف، خلف وعده به يك بدعت در ورزش 
كشور تبديل شده اس��ت. اما با وجود دلخوري 
قهرمانان و مدال آوران، همواره شاهد شعارهاي 
رنگارنگ در اين زمينه هس��تيم. اين در حالي 
است كه چندي پيش رهبري تأكيد كردند كه 
ورزشكاران نبايد دغدغه مالي داشته باشند، اما 
به نظر مي رسد كه از رهنمون رهبري تنها قرار 

است استفاده شعاري و ابزاري شود!

 باز هم 
 خلف وعده

ض
باز هم فرياد تبعي

شميم رضوان
      بازتاب


